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   PROTOKÓŁ Nr 1/2019 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 lutego 2019 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 10.30 

Prowadzący posiedzenie: radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- MISIUK Albin   

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI Andrzej 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- TKACZUK Lucyna 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK JERZY 

- PAC Jerzy 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 

 

Uzgodniono, że posiedzeniu będzie przewodniczył radny ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI. Sprzeciwu nie zgłoszono.  

 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na V Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 

28 lutego 2019 r.: 
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a) Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Gminie Bielsk 

Podlaski w 2018 roku; 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 

c) Rozstrzygnięcie o wyodrębnieniu lub niewyodrębnieniu w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki; 

d) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Bielsk Podlaski; 

e) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Bielsk Podlaski na lata 2019-2021; 

f) Projekt uchwały w sprawie aktualizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych na lata 2012-2022; 

g) Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku 

Podlaskim za 2018 rok; 

h) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski; 

i) Projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody; 

j) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w sprawie przekazania przez Gminę Bielsk Podlaski Gminie 

Czyże zadania w zakresie zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie 

przewozu uczniów Szkoły Podstawowej w Czyżach będących mieszkańcami 

Gminy Bielsk Podlaski; 

k) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 

realizacji zadania publicznego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego na 

terenie Gminy Bielsk Podlaski przez Gminę Czyże; 

l) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk 

Podlaski w 2018 roku; 

m) Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk Podlaski; 

n) Projekt uchwały w sprawie zmiany zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Bielsk Podlaski; 

o) Projekt uchwały w sprawie przekazania do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na obszarze Gminy Bielsk Podlaski; 

p) Projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu; 

        2. Sprawy bieżące. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku posiedzenia, ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI zgłosił nieścisłość dotyczącą zapisu w protokole z poprzedniej sesji, gdzie 

zapisano, że radny JERZY CHILKIEWICZ odczytał projekt planu pracy Komisji Rady 

Gminy, podczas gdy odczytał tylko plan pracy Rady Gminy. Poprosił o wniesienie poprawki. 

 

Do pkt 1a)  
Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Gminie Bielsk Podlaski w 

2018 roku - stanowi Załącznik Nr 5  do protokołu. Radni zapoznali się z informacją i nie 

wnieśli żadnych uwag i pytań. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że na 

najbliższą sesję Rady Gminy został zaproszony Komendant Policji, który przedłożoną 

informację przedstawi. Wiceprzewodniczący Rady Gminy JERZY CHILKIEWICZ 

powiedział, że nowo wybrani sołtysi już współpracują z policją. Jako przykład podał sołtysa, 

który nawiązał już z policją kontakt w sprawie utrudnień związanych z przejazdem 
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ciężarówek przez gminę. Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że na 

sesji można będzie zgłaszać uwagi do Komendanta. 

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 1b)  
Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie  Gminy 

Bielsk Podlaski na 2019 rok - stanowi Załącznik Nr 6  do protokołu. Radni zapoznali się z 

wnioskiem i projektem uchwały, nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 1c)  
Wniosek Wójta Gminy  dotyczący rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu lub niewyodrębnieniu w 

budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki - stanowi Załącznik Nr 7  do 

protokołu.   

Radny JERZY ONACIK przypomniał, że w ubiegłym roku proponował przeprowadzenie 

jednego głosowania w tej sprawie, a nie głosowanie dwóch projektów uchwał, które są 

radnym przedkładane. Radca prawny miał podjąć decyzję w tej sprawie przy okazji 

rozstrzygania kwestii wyodrębnienia funduszu na 2020 rok. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że zgodnie z opinią radcy prawnego zostanie 

przeprowadzone jedno głosowanie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy JERZY CHILKIEWICZ przyznał, że należy ustalić 

sposób głosowania w tej sprawie, ale jest zdania, że funduszu nie należy wyodrębniać.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI poinformował, że większość mieszkańców Nałóg chce wyodrębnienia funduszu 

sołeckiego, co m.in. było zgłaszane na zebraniu wiejskim w czasie wyborów sołtysa i rady 

soleckiej. Już po wyborach odbyło się spotkanie rady sołeckiej, na którym młodzi mieszkańcy 

wsi oraz nowo wybrana Pani Sołtys wyrazili chęć działania. Podkreślił, że wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego przyczyniłoby się do zintegrowania nowej rady sołeckiej i sołtysa. 

Przyznał, że za wiele z funduszu sołeckiego nie da się zrobić, bo jest zbyt mały, ale byłaby 

okazja, żeby spotkać się i ustalić, co można dla wsi zrobić. Nawet za tak niewielkie pieniądze  

zawsze można coś pożytecznego wykonać i jednocześnie zmobilizować mieszkańców, żeby 

drugie tyle w czynie społecznym dołożyli. Poinformował, że w poprzedniej kadencji  w 

Nałogach odbyło się tylko jedno zebranie wiejskie, ale nawet nie po to, by coś ustalić na rzecz 

wsi, bo przecież nie można wypracować takich ustaleń nie mając pieniędzy. Radny podzielił 

się kilkoma uzyskanymi w Internecie informacjami n/t funduszu sołeckiego. W Polsce 

funkcjonuje 2170 gmin sołeckich oraz około 300 gmin miejskich, w których ustawowo jest 

wprowadzony tzw. fundusz obywatelski. W Bielsku również ta forma funkcjonuje i 

mieszkańcy głosując podejmują decyzję o przeznaczeniu tego funduszu i lokalizacji 

wybranych ciekawych inwestycji. W ten sposób w Bielsku powstało kilka boisk i placów 

zabaw. Radny zwrócił uwagę, że w gminie fundusz obywatelski nie byłby dobrą formą 

decydowania o inwestycjach, bowiem w głosowaniu wygrywałyby największe miejscowości, 

np. Widowo albo Augustowo. Natomiast fundusz sołecki byłby jakąś namiastka funduszu 

obywatelskiego.  

Radny podał kilka danych statystycznych z 2017 roku i lat poprzednich wskazujących na to, 

że coraz więcej gmin wiejskich wyodrębnia fundusz sołecki – ponad 70% samorządów. 

 Jako dodatkowy argument podał, że w przypadku wyodrębnienia funduszu, gmina mogłaby 

otrzymać dofinansowanie z budżetu państwa w wysokości ok. 30-40% wysokości funduszu 

sołeckiego. W przypadku bielskiej gminy byłaby to kwota około 200.000 zł, za co można 

byłoby wyremontować co roku 2 mniejsze świetlice lub jedną większą. Radny powtórzył, że  

Rady sołeckie miałyby okazję, żeby się spotkać, pomyśleć co za pieniądze sołeckie zrobić, ile 
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dołożyć w czynie społecznym, a potem zwołać zebranie wiejskie i spotkać się z 

mieszkańcami, bo teraz w Nałogach takich spotkań nie ma. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – WALENTY GAŁUSZEWSKI – stwierdził, że 

każdy z radnych powinien się wypowiedzieć co do wyodrębnienia funduszu sołeckiego, z 

pewnością mają już rozpoznanie w swoim środowisku, tym bardziej, że w wielu sołectwach 

zebrania wyborcze już się odbyły i nastawienie mieszkańców w tej sprawie powinno być już 

znane. Dobrze byłoby na dzisiejszym posiedzeniu uzgodnić stanowisko radnych w tej 

sprawie. 

Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI wyraził wątpliwości, czy 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego zmobilizuje mieszkańców do wspólnej pracy. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – 

ANDRZEJ BOROWSKI stwierdził, że wyodrębnienie funduszu sołeckiego nie jest 

jednoznaczne z obowiązkiem realizowania wydatków z tego funduszu. Trzeba dać 

perspektywę tym, którzy chcą realizować zadania z funduszu. 

Na zgłoszone wątpliwości radnych, czy wszystkie pieniądze zostaną wydane, radny 

TYMIŃSKI wyraził przekonanie, że wszystkie sołectwa wydadzą 100% funduszu bez 

żadnego problemu. Rady sołeckie spotkają się, określą jakieś ramy wydatków, bo nie będzie 

to dowolny wydatek, ustalą z mieszkańcami, na co przeznaczyć pieniądze. Warto przekonać 

się w praktyce, czy  wyodrębnienie funduszu ma sensu i czy mieszkańcy będą zadowoleni. 

Jeśli nie, to w kolejnych latach można będzie wycofać się z wyodrębnienia funduszu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA  przypomniała, że dyskusja o funduszu sołeckim jest 

prowadzona od kilku lat. Dobrze byłoby posłuchać tych samorządów, które już wyodrębniły 

fundusz i zobaczyć jak to wygląda w praktyce we wsiach. 

Z doświadczenia innych samorządów wynika, że fundusz sołecki nie zawsze integruje 

społeczność lokalną, czasami powoduje podziały, bo potrzeby są różne, a tych pieniędzy nie 

jest tak dużo, by wszystkie potrzeby zaspokoić. Powiedziała, że nie przemawia do Niej 

argument, że po wyodrębnieniu funduszu mieszkańcy zaczną się spotykać. Pani Wójt 

powiedziała, że zna swoją gminę i wie, jak często mieszkańcy spotykają się na zebraniach 

wiejskich, czy przy innych okazjach, bez względu na to, czy wieś ma pieniądz, czy nie. 

Podkreśliła, że nie wszystkie wymyślone przez mieszkańców zamierzenia mogą być 

finansowane z funduszu sołeckiego. Powinny być to inicjatywy mające tzw. mierzalność, a 

nie np. zakup ciastek. Wielokrotnie radnym były przekazywane informacje, na jakie cele 

może być przeznaczany fundusz sołecki. Trzeba też pamiętać o tym, że jeśli 20-50% funduszu 

zostanie wykorzystana, to reszta pieniędzy będzie zamrożona na cały rok budżetowy, 

ponieważ niewykorzystanych pieniędzy nie można przenieść na inne zadania. 

Pani Wójt poinformowała, że na ostatnim Zgromadzeniu Związku Gmin Wiejskich 

Województwa Podlaskiego była mowa o najczęściej popełnianych błędach przy wydawaniu 

środków funduszu sołeckiego. Związek Gmin wystąpił z pismem do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, w którym poproszono o udzielenie informacji dot. wydatkowania funduszu 

sołeckiego. Pani Wójt odczytała powyższe pismo. Poinformowała, jakie zdaniem RIO  

zadania mogą być finansowane z funduszu sołeckiego. Generalnie mogą to być wydatki na 

inwestycje, a nie na zakup produktów konsumpcyjnych, np. sfinansowanie spotkań przy 

ognisku itp. Przypomniała, że wyodrębnienie funduszu spowoduje, że ponad 700.000 zł 

zostanie niejako zablokowane i tych pieniędzy nie będzie można w danym roku wydać na 

gminne inwestycje. Należy również pamiętać, że wydanie środków musi być poprzedzone 

przygotowaniem wniosku, który może być odrzucony, jeśli okaże się, że wydatek zostanie 

uznany za nieuzasadniony. Należy pilnować, aby wszystko odbywało się zgodnie z prawem, 

bo za realizację funduszu odpowiada Wójt Gminy. Decyzja o wyodrębnieniu funduszu 

sołeckiego  należy do radnych. 

Radna ALINA KORSZAK – powiedziała, że zawsze była za wydzieleniem funduszu 

sołeckiego, chociaż zdaje sobie sprawę z tego, że nie wszystkie sołectwa zechcą z niego 
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skorzystać. Z pewnością Pani Wójt ma rację i dla tych miejscowości, które zechcą realizować 

wydatki z funduszu sołeckiego trzeba będzie przy pomocy Urzędu Gminy przeprowadzić 

szkolenie z zakresu celów i zadań, które można z funduszu sfinansować. Pomoc  

pracowników Urzędu Gminy będzie niezbędna. Na prośbę radnej, Pani Wójt wyjaśniła, że w 

przypadku podjęcia decyzji o wyodrębnieniu funduszu, będzie on wydzielony dla wszystkich 

wsi, ale nie wszystkie  miejscowości muszą wydać pieniądze z tej puli. 

Radny JAN KOWALCZUK – powiedział, że większość mieszkańców to ludzie w 

podeszłym wieku, którzy nie poradzą sobie z przygotowaniem wniosku. Sam sołtys nic nie 

zrobi, jeśli we wsi nie ma ludzi młodych. 

Radna ALINA KORSZAK – powtórzyła, że wszystko związane z funduszem będzie się 

odbywało z pomocą Urzędu Gminy. Natomiast radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

powiedział, że absurdem jest stwierdzenie, że rada sołecka nie poradzi sobie z 

przygotowaniem wniosku. Zadeklarował swoją pomoc w tym zakresie, chociaż nie wyobraża 

sobie rady sołeckiej i sołtysa, którzy nie są w stanie wydać 10.000 zł sensownie i zgodnie z 

przepisami. Zadaniem rady sołeckiej będzie określenie, na jakie zadania wydać te pieniądze i 

złożenie wniosku do gminy.  

Radna LUCYNA TKACZUK – powiedziała, że przez 8 lat była sołtysem i dużo może 

powiedzieć o tzw. integracji mieszkańców. Przyznała, że współpraca jest możliwa, ale do 

czasu pierwszej kłótni lub nieporozumienia. Jest zdania, że podobnie jest w innych wsiach. 

Stwierdziła też, że fundusz przypadający na wieś jest zbyt mały, żeby coś konkretnego zrobić, 

bo co sensownego można zrobić za 10.000 zł. Poza tym wydzielenie funduszu spowoduje 

zamrożenie środków, przez co nie będzie można wykonać porządnego remontu świetlic. 

Radna powiedziała, że będzie głosowała za wyodrębnieniem funduszu tylko wtedy, gdy 

sołtysi z Jej okręgu wyborczego zechcą wydzielenia funduszu.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI powiedział, że za tę kwotę można nawet wyłożyć kostką 200 m2 placu przed 

świetlicą z wykorzystaniem pracy społecznej mieszkańców. Każda wieś jest inna i 

zaapelował, żeby nie przedstawiać czarnych wizji i nie straszyć sołtysów. Sołtysi są 

zniechęceni i boją się, że nie poradzą sobie z tym tematem. Należy ich dobrze poinstruować, 

w jaki sposób korzystać z funduszu. Radny nie widzi problemu związanego z obsługą 

funduszu, bo powinien w tym pomóc Urząd Gminy, a z 200.000 zł, jakie gmina może 

otrzymać z budżetu państwa można będzie w ciągu roku wyremontować nawet 2 świetlice. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA – przypomniała, że jakiś czas temu mieszkańcy Nałóg 

faktyczne wykonywali prace w czynie społecznym, ale w tym czynie uczestniczył też Urząd 

Gminy wspierając wykonywanie prac dodatkowym sprzętem gminnym. Teraz takie 

połączenie będzie trudne do zrealizowania, bo na wszystko nie wystarczy pieniędzy. Dodała, 

że aktualnie jest bardzo dobra sytuacja do przyjmowania wniosków do realizacji, ponieważ 

trwają zebrania wiejskie. Część z nich można załatwić w ramach funduszu sołeckiego, ale 

potrzeb jest tyle, że funduszu sołeckiego nie wystarczy na ich realizację. Decyzja w tej 

sprawie należy do radnych. Dodała, że sołtysi co roku są informowani o sposobie 

wydatkowania środków funduszu sołeckiego. Zapewniła też, że tak jak dotychczas obsługę 

finansową zapewni Urząd Gminy. 

Radny TYMIŃSKI podkreślił, że najlepsze efekty można uzyskać łącząc środki i pracę 

mieszkańców sołectwa ze  wsparciem Urzędu Gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – JERZY PAC powiedział, że warto spróbować 

wyodrębnić fundusz. 

Radny MIKOŁAJ CAR – powiedział, że faktycznie można spróbować, a jak się nie 

sprawdzi, to przecież można zrezygnować. Dodał przy tym, że wszystkie miejscowości mają 

swoje potrzeby, zwłaszcza w zakresie remontów dróg polnych. Jeśli fundusz sołecki zostanie 

wyodrębniony, to w ciągu roku można będzie jedną drogę polną we wsi wyremontować. 

Radny JAN KOWALCZUK powiedział, że niektóre wsie nie mają nawet dobrych dróg 
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dojazdowych. Mówiąc o aktywności mieszkańców, powiedział, że w niektórych wsiach nie 

ma nawet chętnych do pełnienia funkcji sołtysa i trudno jest skompletować radę solecką. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – WALENTY GAŁUSZEWSKI – powiedział, że 

sprawa dotyczy dopiero 2020 roku, więc można spróbować podjąć decyzję o wydzieleniu 

funduszu. Natomiast w bieżącym roku, gdzie jest trochę inwestycji zaplanowanych i są 

przewidziane kredyty, dobrze byłoby budżet wykorzystać na te właśnie cele. Przy 

konstruowaniu budżetu na kolejny rok kwota na fundusz sołecki zostanie w budżecie już 

uwzględniona. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI podkreślił, że wydzielenie funduszu pozwoli przekonać się o słuszności takiej 

decyzji. Radny zaznaczył, że fundusze obywatelskie zdają egzamin w mieście. Radny nie 

zgodził się z powtarzanym  argumentem, że wydzielenie funduszu sołeckiego spowoduje 

zamrożenie pieniędzy. Przy innych wydatkach również są zamrożenia, ale potem środki są 

wydawane. Wbrew niektórym opiniom, powiedział, że urząd gminy z pewnością będzie jak 

dotąd nadal realizował inwestycje równolegle z zadaniami finansowanymi z funduszu 

sołeckiego. Wydzielenie funduszu nie blokuje możliwości kontynuowania inwestycji 

drogowych finansowanych z budżetu gminy. 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA odnosząc się do uwagi dotyczącej 

zamrożenia środków, powiedziała, że w przeciwieństwie do funduszu sołeckiego inne 

wydatki mogą być przenoszone w budżecie do innych pozycji. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że z budżetu państwa nigdy samorządy nie 

otrzymywały zwrotu w wysokości 40% funduszu, z posiadanej przez Panią Wójt wiedzy 

wynika, że największy zwrot wynosił 29%. Odnosząc się do funduszy obywatelskich, 

powiedziała, że z funduszy obywatelskich nie powinno się budować boisk przy szkołach, bo 

to jest zadanie samorządu. Radny Tymiński zgodził się z tą oceną, dodał też, że budowa 

placów zabaw i siłowni w parku jest jak najbardziej zasadna. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy JERZY PAC powiedział, że przez całą kadencję jako 

sołtys Sołectwa Łubin Kościelny otrzymał tylko 5 kamazów ziemi z przeznaczeniem na 

bieżące potrzeby remontowe dróg. Za 17.000 zł z funduszu sołeckiego wieś będzie stać na 

zakup 17 kamazów ziemi w ciągu tylko jednego roku. Jeśli sołectwo będzie dysponowało 

własnym funduszem, wówczas mieszkańcy będą decydować o przeznaczeniu tych środków. 

Radny JERZY ONACIK powiedział, że co roku jest ten sam problem z podjęciem decyzji o 

wydzieleniu funduszu, w końcu trzeba spróbować wydzielić fundusz sołecki. 

Radna LUCYNA TKACZUK powiedziała, że jest przeciwna wydawaniu pieniędzy metodą 

prób i błędów. Podejmując takie decyzje trzeba wiedzieć co jest dobre, a co złe. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przypomniała, że środki funduszu sołeckiego są 

publicznymi środkami i obowiązkiem gminy jest ich wydawanie zgodnie z prawem i 

gospodarnie. Jako Wójt również chciałaby przekonać się, czy zastosowanie takiego 

rozwiązania sprawdzi się w praktyce. Kwoty przypadające na poszczególne miejscowości nie 

są duże, więc być może będą wykorzystane w 100%. Pomoc ze strony Urzędu Gminy nie 

będzie tak szeroka, jakby Sołectwa sobie życzyły, ponieważ wydzielenie funduszu sołeckiego 

uszczupli wydatki na inne zadania (remonty dróg, świetlic, dofinansowanie zadań 

powiatowych). Wyjaśniła, że jeśli jakaś wieś nie wykorzysta funduszu, to te pieniądze nie 

będą mogły być przeniesione na sfinansowanie zadań w innym sołectwie. W tej chwili takie 

przesunięcie jest jeszcze możliwe . Pani Wójt zapewniła, że nie jest przeciwna wyodrębnieniu 

funduszu, ale chce uświadomić, jakie mogą być konsekwencje i zmiany w realizacji budżetu 

gminy. Wszystko musi się odbywać zgodnie z prawem. Radny TYMIŃSKI stwierdził, że ma 

świadomość, że fundusz musi być wydawany zgodnie prawem,  powiedział, że zadaniem 

Urzędu Gminy i Rady Gminy będzie czuwanie nad tym, aby wszystkie działania były 

podejmowane zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
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Radny ANDRZEJ BOROWSKI odnosząc się do wypowiedzi Lucyny Tkaczuk powiedział, 

że każdy radny powinien dbać o to, żeby nie popełniać błędów. Obowiązkiem radnych jest 

pomaganie radom sołeckim. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA podziękowała radnym za dotychczasowe uczestnictwo w 

zebraniach wiejskich zwoływanych do przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. 

Podkreśliła, że mieszkańcy potrzebują takiego kontaktu z radnymi. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI zaproponował przeprowadzić 

głosowanie w celu uzyskania opinii komisji. 

Radny JERZY ONACIK zasugerował, aby zawołać radcę prawnego w celu wyjaśnienia 

sposobu głosowania na sesji w sprawie funduszu sołeckiego. Radny uważa, że należy 

przegłosować uchwałę w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że sprawa ta była konsultowana z radcą 

prawnym Janem Wołosowiczem, który zasugerował przeprowadzenie jednego głosowania  w 

sprawie uchwały o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. Jeśli ta 

uchwała „nie przejdzie”, będzie to oznaczało, że fundusz sołecki zostanie wyodrębniony i 

druga uchwała nie będzie głosowana. Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW 

OLSZEWSKI zgodził się z tym stanowiskiem. Radny Tymiński również zaproponował 

głosowanie w formie zaakceptowanej  przez radcę. Zapytał, kto z radnych jest za projektem 

uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego.  ? 

Wyniki głosowania jawnego: 

Głosowało 14 radnych (Przewodniczący Rady Gminy nie będący członkiem żadnej komisji 

nie uczestniczył w głosowaniu) 

2 głosy „za” niewyodrębnieniem funduszu sołeckiego 

9 głosów „przeciw” 

3 głosy „wstrzymujące się” 

 

OPINIA KOMISJI – Wyodrębnić fundusz sołecki na 2020 rok. 

 

Do pkt 1d)  
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Bielsk 

Podlaski - stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu.  Radni otrzymali tekst sprawozdania i nie wnieśli 
żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2019-2021 - stanowi Załącznik Nr 9  do 

protokołu.  Radni otrzymali materiał w tej sprawie  i nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy dot. aktualizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Bielsk Podlaski na lata 2019-2022 - stanowi Załącznik Nr 10  do protokołu.  

Radni otrzymali materiał w tej sprawie  i nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 1g)  
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim za 

2018 rok - stanowi Załącznik Nr 11  do protokołu.  Radni otrzymali tekst sprawozdania i nie wnieśli 
żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 
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Do pkt 1h)  
Wniosek Wójta Gminy dot. przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy położonej w obrębie gruntów wsi Nałogi - stanowi Załącznik Nr 

12  do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  

poinformował, że projekt uchwały dotyczy byłego placu szkolnego, działki o pow. ponad 3 ha, 

częściowo zalesionej (samosiewy i brzoza), położonej w odległości około 300 metrów od wsi przy 

drodze gminnej Nałogi-Stołowacz. Działka jest jeszcze nieuporządkowana, częściowo zaśmiecona. 

Jest osoba zainteresowana zakupem tej działki, która została wyceniona przez rzeczoznawcę  na 

59.000 zł. Wieś wyraziła zgodę na sprzedaż nie wiedząc, jaka jest wycena. Zdaniem radnego, na 

przyszłość, w przypadku sprzedaży mienia gminy, można byłoby wycenę przygotować przed 

zasięgnięciem opinii mieszkańców wsi w sprawie przeznaczenia do sprzedaży.  

Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK  wyjaśnił, że w przypadku mienia wiejskiego, w 

pierwszej kolejności  wieś jest pytana o zgodę na sprzedaż, a dopiero potem, po wyrażeniu zgody na 

sprzedaż, rzeczoznawca przygotowuje wycenę. Jeśli oszacowana wartość nieruchomości przekracza 

10.000 zł, wówczas o przeznaczeniu do sprzedaży decyduje Rada Gminy. Radny TYMIŃSKI 

powiedział,  że jeśli wieś podejmuje decyzję o wyrażeniu zgody na sprzedaż, ma dylemat, bo nie wie, 

za jaką kwotę działka zostanie sprzedana. Opinie są takie, że w przypadku wysokiej ceny wieś chętniej 

zgodzi się na sprzedaż, natomiast przy niskiej cenie – nie zgodzi się. Radny powiedział, że zdaniem 

mieszkańców wsi ta wycena jest za niska, ponieważ działka dobrej klasy w okolicach Nałóg 

sprzedawana niedawno  przez Agencję została wystawiona do sprzedaży z ceną wywoławczą 37.000 

zł za 1 ha. Za ziemię klasy V i VI na wolnym rynku trzeba zapłacić około 30.000 zł za 1ha. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK powiedział, że jeśli wieś dała sygnał, że oszacowana 

cena jest za niska, wówczas Wójt Gminy może podnieść cenę wywoławczą po zaproponowaniu przez  

radnego  ceny do przetargu. Dodał, że urząd nie może ingerować w wycenę rzeczoznawcy, ale jeśli 

Rada zaakceptuje propozycją radnego, to Wójt uwzględni to przy ustalaniu ceny wywoławczej. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – JERZY PAC powiedział, że jego zdaniem mieszkańcy wsi 

powinni wiedzieć, za jaką cenę przewiduje się sprzedać daną nieruchomość. Dodał, że jeśli działka ma 

być sprzedana za niską cenę, to lepiej, żeby ta ziemia pozostała nie sprzedana. ANATOL FILIPIUK 

zwrócił uwagę, że wycena kosztuje, więc po co ponosić koszty nie wiedząc, czy wieś wyrazi zgodę na 

sprzedaż. Wyjaśnił, że koszt wyceny zależy od rodzaju działki i wynosi od 300 zł do 3.000 zł i 4.000 

zł. Radny ANDRZEJ BOROWSKI powiedział, że inwestycje realizowane w gminie są coraz 

droższe, więc przynajmniej poprzez podwyższenie ceny sprzedaży można byłoby pozyskać do 

budżetu gminy środki. Zapytał, jaki jest procent zalesienia działki. Radny TYMIŃSKI powiedział, że 

Jego zdaniem,  z tej działki można pozyskać około 500 m3  drzewa opałowego z brzozy. ANATOL 

FILIPIUK zwrócił uwagę, że wycena uwzględnia różne elementy, m.in. również fakt zaśmiecenia 

działki.  

Radny JERZY PAC stwierdził, że mimo przygotowanego szacunku radni są zdezorientowani. Z 

jednej strony należy zaufać rzeczoznawcy i wycenie, z drugiej strony, radny jako mieszkaniec wsi 

może uważać, że jest to więcej warte, ale w jaki sposób ustalić właściwą cenę ? 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  powiedział, że zgodnie z przepisami nie można działki 

sprzedać za cenę niższą od oszacowanej przez rzeczoznawcę, ale można ustalić cenę wyższą. Jeśli 

działka nie zostanie sprzedana, cenę w tej sytuacji można będzie obniżyć lub odstąpić od 

przeznaczenia jej do sprzedaży. ANATOL FILIPIUK zwrócił się z prośbą o zgłaszanie propozycji 

ceny wywoławczej, która po zaakceptowaniu przez radnych zostanie w zarządzeniu Wójta Gminy 

uwzględniona do przetargu. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI odniósł się do podanych cen agencyjnych, a w trakcie 

dyskusji n/t propozycji cen, podał przykłady sprzedaży 1 ha gruntu w swojej wsi (w granicach 37- 

40.000 zł). Dodał przy tym, że cena gruntu zalesionego powinna być mniejsza, ponieważ nabywca nie 

czerpie korzyści od razu po zakupie, natomiast w przypadku gruntów ornych – od razu można 

zarabiać. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zaproponował przyjąć cenę 1 ha w wysokości ok. 

30.000 zł, żeby za  całą nieruchomość cena wywoławcza nie przekraczała 90.000 zł, bo trzeba też 

wziąć pod uwagę fakt, że ta działka wymaga jeszcze uporządkowania. 
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Propozycja została poddana pod głosowanie.  

Wyniki głosowania jawnego: 

Głosowało 14 radnych (Przewodniczący Rady Gminy nie będący członkiem żadnej komisji 

nie uczestniczył w głosowaniu) 

14 głosów „za” ustaleniem łącznej ceny wywoławczej do sprzedaży nieruchomości w wys. 

90.000 zł 

0 głosów „przeciw” 

0 głosów „wstrzymujących się” 

 

OPINIA KOMISJI – Ustalić łączną cenę wywoławczą sprzedaży nieruchomości w 

Nałogach w wys. 90.000 zł 

 

Do pkt 1i) 
Wniosek Wójta Gminy  dotyczący projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody - 

stanowi Załącznik Nr 13  do protokołu. Radni otrzymali materiał w tej sprawie  i nie wnieśli żadnych 

uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 1j) 
Wniosek Wójta Gminy  dotyczący projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego w sprawie przekazania przez Gminę Bielsk Podlaski Gminie 

Czyże zadania w zakresie zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu 

uczniów Szkoły Podstawowej w Czyżach będących mieszkańcami Gminy Bielsk Podlaski - 
stanowi Załącznik Nr 14  do protokołu. Radni otrzymali materiał w tej sprawie  i nie wnieśli żadnych 

uwag i pytań. Zostali poinformowani, że do Szkoły Podstawowej w Czyżach dojeżdżają dzieci 

zamieszkałe w Łoknicy 

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 1k) 
Wniosek Wójta Gminy  dotyczący projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie realizacji zadania publicznego w zakresie lokalnego transportu 

zbiorowego na terenie Gminy Bielsk Podlaski przez Gminę Czyże - stanowi Załącznik Nr 15  

do protokołu.  Radni otrzymali materiał w tej sprawie  i nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 1l) 
Sprawozdanie Wójta Gminy z wysokości  średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Bielsk Podlaski za 2018 rok - stanowi Załącznik Nr 16  do protokołu.   
Radni otrzymali sprawozdanie  i nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 1m) 
Wniosek Wójta Gminy  dotyczący projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk 

Podlaski stanowi Załącznik Nr 17  do protokołu.   

Radny JERZY BAJENA zapytał, jaki byłby wzrost dodatków (kwotowo) w skali roku po 

zwiększeniu odpisu. Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że 

teraz nie dysponuje takimi danymi, więc informacja uzupełniająca może być przygotowana 

do najbliższej sesji Rady Gminy. 



10 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI powiedział, że wg jego szacunków będzie to kwota około 150.000 zł. Zwrócił 

uwagę, że podniesienie puli środków przeznaczonych na wypłatę dodatków motywacyjnych 

do 10% w sytuacji, gdy w ubiegłym roku poszerzono widełki określające maksymalną 

wysokość dodatku do 10% jest niezasadne, ponieważ dodatek motywacyjny przestanie pełnić 

swoją funkcję, przez to, że wszyscy nauczyciele taki dodatek otrzymają (podobnie jak 

dodatek wiejski). W związku z tym zaproponował podwyższenie odpisu z 3 na 6%. Wówczas 

dyrektor przyznając nauczycielom dodatek będzie mógł zróżnicować jego wysokość. 

Propozycja została przegłosowana. 

Wyniki głosowania jawnego: 

Głosowało 14 radnych (Przewodniczący Rady Gminy nie będący członkiem żadnej komisji 

nie uczestniczył w głosowaniu) 

12 głosów „za” podwyższeniem odpisu do 6% 

0 głosów „przeciw” 

2 głosy „wstrzymujące się” 

 

OPINIA KOMISJI: Obniżyć proponowaną w projekcie uchwały pulę środków na 

dodatki motywacyjne z 10% do 6% rocznego wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli. 

 

Do pkt 1n) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie zmiany określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Bielsk Podlaski  - stanowi 

Załącznik Nr 18  do protokołu.  Radni otrzymali materiał w tej sprawie  i nie wnieśli żadnych uwag i 

pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 1o) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu 

projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Bielsk 

Podlaski - stanowi Załącznik Nr 19  do protokołu.   

Radni otrzymali materiał w tej sprawie i nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 1p) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu - 

stanowi Załącznik Nr 20  do protokołu.   

Radni otrzymali materiał w tej sprawie i nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 2) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

- Remont Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.  

Wójt Gminy zwróciła się do radnych o wydanie opinii, czy z budżetu gminy przeznaczyć 

dodatkowe środki na remont sali konferencyjnej, ponieważ w wyniku dotychczas 

przeprowadzonych przetargów, nie wyłoniono wykonawcy w związku z zaproponowanymi w 

ofertach cenami przekraczającymi kwotę, jaka w budżecie gminy została przeznaczona na 

remont sali. Pani Wójt podała kwoty oferowane przez firmy, jakie przystąpiły do przetargu 

zaznaczając, że dodatkowo w budżecie gminy na ten cel należy przeznaczyć 200.000 zł. 

Wyjaśniła, że sala konferencyjna UG wymaga dużego remontu, niezbędna jest wymiana 

dachu. 
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Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że jeśli jest decyzja o przeprowadzeniu 

remontu w tej kadencji, to brakujące środki należy wydzielić. Ceny energii elektrycznej 

wzrosną, więc koszty remontu będą jeszcze większe. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zasugerował, aby spróbować powtórzyć 

przetarg. Mówiąc o tym podał przykład remontu Sali (w powiecie) za 300.000 zł. Dodał, że 

firmy budowlane mają dużo zleceń, stąd takie wysokie ceny. Zdaniem radnego za 1 milion 

można wybudować nowy budynek. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA dodatkowo poinformowała, że sala była budowana w 

latach 70 –ych, stąd taki zły stan techniczny, bieżące naprawy dachu nie przynoszą efektu, a 

kolejne przetargi skrócą czas wykonania remontu o co najmniej 2 m-ce. W 2018 r. przetarg na 

remont Sali był powtarzany bez efektu. 

 W celu uzyskania opinii komisji, czy przeznaczyć w budżecie gminy brakujące środki na 

remont Sali konferencyjnej - zarządzono głosowanie. 

Wyniki głosowania jawnego: 

Głosowało 14 radnych (Przewodniczący Rady Gminy nie będący członkiem żadnej komisji 

nie uczestniczył w głosowaniu) 

12 głosów „za” przeznaczeniem w budżecie gminy dodatkowych środków na remont sali 

2 głosów „przeciw” 

  2 głosy „wstrzymujące się” 

 

- Przystąpienie Gminy Bielsk Podlaski do Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej 

Polskiej. 

Wójt Gminy zwróciła się do radnych z prośbą o podjęcie decyzji, czy Gmina Bielsk Podlaski 

ma przystąpić do Związku Gminy Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. Zgłaszając taką 

propozycję, przypomniała, że Gmina jest członkiem ZGW Województwa Podlaskiego. 

Jednak z uwagi na to, że wiele działań jest prowadzonych na rzecz gmin na szczeblu 

centralnym, a Związek Gmin Wiejskich RP ma swoje przedstawicielstwo w różnych organach 

państwa, dobrze byłoby poszerzyć grono członków Związku, bo im więcej samorządów 

będzie zabiegało o swoje sprawy, tym łatwiej będzie pewne rzeczy wyegzekwować. Dodała, 

że z tytułu przynależności do Związku, gmina będzie opłacała składkę w wys. około 2.000 zł 

rocznie. Poprosiła radnych o decyzję, czy na najbliższą sesję Rady Gminy przygotować 

stosowna uchwałę.  

 Wyniki głosowania jawnego: 

Głosowało 14 radnych (Przewodniczący Rady Gminy nie będący członkiem żadnej komisji 

nie uczestniczył w głosowaniu) 

14 głosów „za” przystąpieniem Gminy Bielsk Podlaski do ZGW Rzeczypospolitej Polskiej 

3 głosów „przeciw” 

  2 głosy „wstrzymujące się” 

 

OPINIA KOMISJI – Przygotować na najbliższą Sesję projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Bielsk Podlaski do Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej 

Polskiej 

 

- Zastępca Wójta Gminy - ANATOL FILIPIUK odczytał radnym terminy najbliższych 

zebrań wyborczych w sołectwach według uaktualnionego harmonogramu. Poprosił 

o uczestnictwo radnych w zebraniach wiejskich w swoich okręgach wyborczych. 

 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym o godz. 10.30  posiedzenie zostało 

zakończone. 
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Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

     

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący) 

………………………… 

2. KOWALCZUK Jan ………………………… 

 

3. KRUK Alina …………………………. 

 

4. MISIUK Albin ………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. BOROWSKI Andrzej 

(Przewodniczący) 

………………………… 

2. CAR Mikołaj ………………………… 

  

3. CHILKIEWICZ Jerzy ………………………… 

  

4. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

  

5. TKACZUK Lucyna …………………………. 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TYMIŃSKI  A. Grzegorz                      

(Przewodniczący) 

………………………… 

2. BAJENA Jerzy 

 

………………………… 

3. KORSZAK Alina 

 

………………………… 

4. ONACIK Jerzy 

 

………………………… 

5. PAC Jerzy ……………………….. 

 


